

Kimon Alexis Schneider

With 20 years of experience in leadership, advisory, and training, my work spans NGOs, foundations, bilateral agencies, and academia. I have served as Project Manager, Country Director, Quality Assurance Specialist, Consultant, and Lecturer. Years of hands-on experience in countries of the Global South have given me deep insight into on-the-ground project management complexities.



My expertise

Specialized in planning, monitoring, and evaluating development and humanitarian projects.

Advanced in capacity building and training in result-based management (RBM), monitoring, evaluation, and learning (MEL), and decolonizing aid.

Recognized for leadership acumen in driving organizational change, shaping strategic initiatives, and global performance assessment.

Education and training

- Master of Advanced Studies in Development Cooperation (2006-2008), ETH Zurich
- M.A. in Social Anthropology (1997-2005), University of Zurich
- Impact Investing (2021), ETH Zurich
- Impact Evaluation (2021), GIZ

Languages

- ★★★★★ German and English
- ★★★★☆ French
- ★★★☆☆ Spanish and Greek

Personal info

30. July 1975
++41 (0) 79 731 67 09
kimon.schneider@ksc-consultancy.ch
www.ksc-consultancy.ch

Publications

- ◇ [Demystifying impact evaluation](#)
- ◇ [Online project management tool](#)
- ◇ [Past & future of PCM](#)
- ◇ [What is evidence?](#)
- ◇ [How to use evidence](#)

Professional experience

Independent Consultant | 2024 – present

ksc consultancy, Greifensee

Technical advice and training on result-based management, project and program quality, monitoring & evaluation, impact measurement, and locally-led practice.

Selected mandates

- [Cinfo Foundation](#) (since 2024) | Study on 21st-century skills and advisory on locally-led practice in the Swiss non-profit and education sectors.
- [Happel Foundation](#) (since 2022) | Quality assessment of project proposals and reports, project monitoring visits, and advisory support for the board.
- [Suyana Foundation](#) (since 2024) | Training in project cycle management and advisory for strengthening a global approach to MEL and impact assessment.
- [Zewo Foundation](#) (2024) | Quality assessment and co-creation of a digital tool for designing project theories of change and measuring and reporting progress.
- [UNIDO](#) (2024) | Technical advice on designing an impact evaluation for a global employment program.
- [KOGU NGO umbrella organization](#) (2021-2024) | Strategic guidance, oversight of programmatic quality, annual performance appraisals, and mid-term review including thematic evaluation of nine member NGOs.

Senior Lecturer and Project Manager | 2018 - 2024

ETH NADEL, Zurich

Advanced training and consulting on project cycle management, monitoring & evaluation, impact measurement, and decolonizing aid.

Head of Monitoring and Evaluation | 2013 - 2018

HEKS, Zurich

Responsible for the strategy and roll-out of a global approach to results and impact measurement, covering 150+ projects in 16 operational countries.

Program Manager – Bangladesh & India | 2011 - 2013

HEKS, Zurich

Management and monitoring of country strategy plans, a portfolio of 30 development projects (yearly budget \$ 2m).

Country Director – Bangladesh | 2008 - 2010

Terre des hommes (Lausanne)

Designed and steered the country strategy and managed a portfolio of 12 mother and child health projects (yearly budget \$ 2m). Monitored financial management and administrative control, including 185 local and expatriate staff.

Kimon Alexis Schneider

Mit 20 Jahren Erfahrung in Führung, Beratung und Lehre erstreckt sich meine Arbeit über NGOs, Stiftungen, bilaterale Organisationen und die Akademie. Ich war als Projektleiter, Landesdirektor, Qualitätsmanagement-Spezialist, Berater und Dozent tätig. Durch jahrelange praktische Erfahrung in Ländern des Globalen Südens habe ich tiefgehende Einblicke in die komplexen Herausforderungen des Projektmanagements vor Ort gewonnen.



Meine Expertise

Spezialisiert auf Planung, Monitoring und Evaluierung von Entwicklungs- und humanitären Projekten.

Erfahren in Aus- und Weiterbildung und Training zu wirkungsorientiertem Projektmanagement, Monitoring & Evaluation sowie der Dekolonisierung der Entwicklungszusammenarbeit.

Anerkannt für Führungskompetenz in der Konzipierung und Steuerung von Organisationsentwicklungsprozessen, strategischer Initiativen und der Bewertung globaler Performance.

Aus- und Weiterbildung

- MAS in Entwicklungszusammenarbeit (2008), ETH Zürich
- M.A. in Ethnologie (2005), Universität Zürich
- Impact Investing (2021), ETH Zürich
- Wirkungsevaluation (2021), GIZ

Sprachen

- ★★★★★ Deutsch und Englisch
- ★★★★☆ Französisch
- ★★★☆☆ Spanisch und Griechisch

Persönliche Infos

30. Juli 1975
++41 (0) 79 731 67 09
kimon.schneider@ksc-consultancy.ch
www.ksc-consultancy.ch

Publikationen

- ◇ [Demystifying impact evaluation](#)
- ◇ [Online project management tool](#)
- ◇ [Past & future of PCM](#)
- ◇ [What is evidence?](#)
- ◇ [How to use evidence](#)

Berufserfahrung

Unabhängiger Konsulent | 2024 – heute

ksc consultancy, Greifensee

Technische Beratung und Schulungen zu wirkungsorientiertem Projektmanagement, Qualitätsprüfung von Entwicklungsprojekten, Monitoring & Evaluation, Wirkungsmessung und Dekolonisierung der Entwicklungshilfe.

Ausgewählte Mandate

- [Cinfo Stiftung](#) (seit 2024) | Studie zu 21st-Century-Skills sowie beratende Begleitung zu Lokalisierung im Schweizer Non-Profit- und Bildungssektor.
- [Happel Foundation](#) (seit 2022) | Qualitätsüberprüfung von Projektanträgen und Berichten, Projektbesuche und strategische Beratung des Stiftungsrats.
- [Suyana Stiftung](#) (2024) | Training in Projektzyklusmanagement sowie Beratung zur Stärkung eines globalen Ansatzes für MEL und Wirkungsmessung.
- [Zewo Stiftung](#) (2024) | Qualitätsprüfung und Mitentwicklung eines digitalen Tools zur Gestaltung von Wirkungsketten (Theories of Change) sowie zur Fortschrittsmessung und Berichterstattung.
- [UNIDO](#) (2024) | Fachliche Beratung zur Konzeption einer Wirkungsevaluation für ein globales Beschäftigungsprogramm.
- [KOGEDachverband von NGOs](#) (2023-2024) | Strategische Beratung, Qualitätssicherung der Programme, jährliche Leistungsbeurteilungen sowie Mid-Term Review und thematische Evaluationen von neun Mitglieds-NGOs.

Dozent und Projektmanager | 2018 - 2024

ETH NADEL, Zürich

Aus- und Weiterbildung und Beratung zu Projektzyklusmanagement, Monitoring & Evaluation, Wirkungsmessung und Lokalisierung.

Leiter Monitoring und Evaluation | 2013 - 2018

HEKS, Zürich

Verantwortlich für die Strategie und Umsetzung eines globalen Ansatzes zur Leistungs- und Wirkungsmessung von über 150 Projekten in 16 Einsatzländern.

Programm Manager – Bangladesch & Indien | 2011 - 2013

HEKS, Zürich

Management und Monitoring von Länderstrategien mit einem Portfolio von 30 Entwicklungsprojekten (Jahresbudget: 2 Mio. CHF).

Landesdirektor – Bangladesch | 2008 - 2010

Terre des hommes, Bangladesch

Entwicklung und Steuerung der Landesstrategie und Management eines Portfolios von 12 Mutter-Kind-Gesundheitsprojekten (Jahresbudget: 2 Mio. CHF). Monitoring des Finanzmanagement und Administration von 185 Mitarbeitenden.